

PROTOKÓŁ NR III/2024

z sesji Rady Miasta z dnia 28 maja 2024 r.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2023 r.

3. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej – Kierownik MOPS w Świdwinie

4. Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach na rok 2024/2025.

5. Podjęcie uchwał:

• Nr III/9/24 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Świdwin;

• Nr III/10/24 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Świdwin;

• Nr III/11/24 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzania katalogu osób uprawnionych do tych usług;

• Nr III/12/24 w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej;

• Nr III/13/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Świdwin;

• Nr III/14/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową działki gruntu nr 363/5, położonej w Świdwinie w obrębie ewidencyjnym 012, na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej;

• Nr III/15/24 w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu Świdwińskiego;

• Nr III/16/24 w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych;

• Nr III/17/24 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia, z wyłączeniem ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, i mieszkaniach treningowych lub wymaganych;

• Nr III/18/24 Rady Miasta Świdwin w sprawie zmian budżetu miasta na 2024 rok;

•Nr III/19/24 Rady Miasta Świdwin w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 2024-2027;

•Nr III/20/24 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej Świdwińskiego Centrum Usług Wspólnych, nadania jej statutu oraz zapewnienia wspólnej obsługi.

6. Czas dla samorządu.

7. Wolne wnioski i zapytania.

8. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.

9. Zamknięcie sesji.

Ad. 1

Przewodniczący Rady W. Piątek o godz. 9:00 otworzył III sesję Rady Miasta Świdwin. **Przewodniczący Rady** sprawdził obecność radnych i powitał zaproszonych gości, a szczególnie nowo wybranych Przewodniczących Zarządów Osiedli.

Obecni na sesji radni - 14, nieobecni Pani Radna M. Makowska.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji.

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad.

Ad. 2

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2023 r. informację przedstawiła Pani A. Terlecka.

Przewodniczący Rady otworzył listę mówców.

Radna I. Markiewicz powiedziała, że zawsze zostają jakieś niewykorzystane pieniądze i zapytała czy organizacje mogą się rozliczać w listopadzie, a nie na koniec roku, tak, żeby mogły jeszcze do końca roku wykorzystać te pieniądze. Chodzi na przykład o „Przyjaciół zwierząt”.

Pani A. Terlecka odpowiedziała, że to zależy od tego jak zawarta jest umowa. Jeżeli na początku roku podpisujemy umowę z organizacją i jej termin realizacji zadania jest do 31 grudnia, to organizacja ma czas na rozliczenie się do końca stycznia i te pieniądze, nawet jeżeli zostaną to nie ma szans, żeby zostały wykorzystane. Jeżeli organizacja rozlicza się do końca czerwca, to pieniądze wracają na daną pozycję z której zostały wydatkowane. Natomiast, jeżeli wracają w następnym roku budżetowym, to wracają już do ogólnej puli, i wtedy nie ma szans żeby wróciły do stowarzyszenia. Większość organizacji podpisuje umowy do końca roku budżetowego, więc te pieniądze wracają do ogólnej kasy miasta.

W tym roku zabezpieczone zostały większe sumy i organizacje miały możliwość pozyskania większych kwot.

Przewodniczący Rady zamknął listę mówców.

Ad. 3

Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej – informację przedstawiła Pani **A. Zdunek Kierownik MOPS**.

Przewodniczący Rady otworzył listę mówców.

Radny K. Kajder zapytał z czego wynika spadek liczby osób i rodzin korzystających z pomocy społecznej?

Pani A. Zdunek odpowiedziała, że państwo kładzie nacisk na to, żeby pomagać rodzinom, które mają inne problemy niż finansowe. Ludzie dostali 800 plus i część osób przestała korzystać z pomocy. Jest wiele programów, projektów do których zachęcamy naszych podopiecznych. Nie każdy chce, mamy kontakty socjalne, motywujemy żeby ludzie podjęli pracę. Jest mniejsza stopa bezrobocia i jest bardzo dużo ofert pracy. Wielu osobom nie podoba się, że chcemy im pomóc, więc rezygnują z pomocy.

Przewodniczący Rady zamknął listę mówców.

Ad. 4

Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach na rok 2024/2025.

Informację przedstawiła Pani **K. Szalkiewicz – Tworek Kierownik Wydz. Oświaty**, która poinformowała, że do Publicznego Przedszkola im. Kubusia Puchatka wpłynęło 58 podań, przyjęto 48 dzieci. Do Publicznego Przedszkola nr 2 „Pod Topolą” wpłynęło 76 podań, przyjęto 62 dzieci. Do Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3 do oddziału przedszkolnego wpłynęło 17 podań, przyjęto 17 dzieci.

Przewodniczący Rady otworzył listę mówców.

Radni pytań nie przedstawili.

Przewodniczący Rady zamknął listę mówców.

Ad. 5

•Nr III/9/24 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Świdwin

Wynik głosowania: za - 14 głosów , przeciw - brak głosów , wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/10/24 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta Świdwin

Wynik głosowania: za - 9 głosów , przeciw – 5 głosów, wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/11/24 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania oraz odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich, sposobu ich rozliczania i rozszerzania katalogu osób uprawnionych do tych usług

Wynik głosowania: za – 14 głosów , przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów.

•Nr III/12/24 w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów , wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/13/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Świdwin

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów , wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/14/24 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bezprzetargową działki gruntu nr 363/5, położonej w Świdwinie w obrębie ewidencyjnym 012, na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów , wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/15/24 w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu Świdwińskiego

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów , wstrzymał się – brak głosów

Nr III/16/24 w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych

Przewodniczący Rady otworzył listę mówców.

Radny Ł. Lemańczyk zapytał o system potrąceń diet dla radnych, czy on jest?

Pan Sekretarz A. Rewiński odpowiedział, że jest zawarty w paragrafie 3 uchwały.

Przewodniczący Rady zamknął listę mówców.

Wynik głosowania: za - 9 głosów, przeciw - 5 głosów, wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/17/24 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia, z wyłączeniem ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, i mieszkaniach treningowych lub wymaganych

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/18/24 Rady Miasta Świdwin w sprawie zmian budżetu miasta na 2024 rok

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/19/24 Rady Miasta Świdwin w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Świdwin na lata 2024-2027

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów

•Nr III/20/24 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej Świdwińskiego Centrum Usług Wspólnych, nadania jej statutu oraz zapewnienia wspólnej obsługi

Przewodniczący Rady poinformował, że została zgłoszona autopoprawka do uchwały, która polega na zmianie w paragrafie 1 w ustępie 1 następującej treści: w pierwotnym projekcie była to „Stołówka Miejska w Świdwinie”, obecnie właściwą nazwą tej jednostki będzie „Miejska Stołówka w Świdwinie”.

Radni nie przedstawili pytań do autopoprawki.

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów

W dalszej części radni głosowali nad przyjęciem projektu uchwały Nr III/20/24.

Wynik głosowania: za - 14 głosów, przeciw - brak głosów, wstrzymał się – brak głosów

Przewodniczący Rady o godz. 10:00 ogłosił przerwę do godz. 10:10

Ad 6 Czas dla samorządu.

Pan J. Ostapiec zgłosił następujące sprawy:

- wiszące gałęzie drzew na ulicy 1 Maja naprzeciw ulicy Wenedów,
- w weekendy na Palcu Konstytucji powinno być więcej Policji, ponieważ są tam pewne zakłócenia,
- poprosił wystąpić do Powiatu Świdwińskiego o ograniczenie prędkości na odcinku od ulicy Słowiańskiej do Batalionów Chłopskich, ponieważ 50 km jest to dużo,
- zamek i podzamcze – powinniśmy promować nasze zabytki i organizować tam jakieś ogródki kawowe. Na terenie zamku od godziny 18-tej nie ma możliwości zakupu wody, kawy, ponieważ kawiarnia jest zamknięta.

Pani A. Kępka zgłosiła następujące sprawy:

Podziękowania za zorganizowanie pikniku w dużym parku Pani A. Terleckiej i Pani H. Kurowskiej. **Przewodnicząca Zarządu Osiedla** podziękowała za remont ul. Broniewskiego i poprosiła o posprzątanie chodników przy ulicy, ponieważ został na nich piach.

Pani A. Kępka odczytała informację nt. wyboru radnych do składów osobowych stałych komisji.

W trakcie wystąpienia pani **A. Kępki** głos zabrał **Przewodniczący Rady**, który zwrócił uwagę, że w tej chwili omawiany jest punkt „Czas dla samorządu”.

Pani A. Kępka powiedziała, że jej wystąpienie dotyczy samorządu i kontynuowała czytanie swojej informacji.

Przewodniczący Rady powiedział, że punkt „Czas dla samorządu” ma się odnosić bezpośrednio do spraw mieszkańców, a nie Rady Miasta. **Przewodniczący Rady** dodał również, że miejsca w poszczególnych komisjach są i jeżeli radni czują, że nie mogą reprezentować swoich mieszkańców to mogą podjąć działania formalne. **Przewodniczący Rady** przypomniał, że ten temat poruszał na nieformalnym spotkaniu z radnymi, w trakcie posiedzenia ostatniej komisji i sam zaproponował rozwiązanie tego problemu. Do tej pory do biura rady nie wpłynął żaden projekt, wniosek, żadne stanowisko z którego miałyby płynąć próba rozwiązania tego problemu.

Przewodniczący Rady podsumował, że radni mają świadomość statutu, tego, komu przysługuje inicjatywa uchwałodawcza i nic z tym nie robią. Działajmy w sposób przewidziany prawem, a nie medialny.

Radna B. Bujak powiedziała, że miejsca w komisjach są np. w Komisji Rewizyjnej.

Radna J. Kondracka powiedziała, że zabolą ją słowa pani Przewodniczącej. Pierwszy raz się zdarzyło, że Przewodniczący Osiedla porusza tematy radnych. Miejsca w komisjach są, radny z komitetu innego niż pana Felińskiego jest w trzech komisjach. Ten komentarz pani Przewodniczącej był nie na miejscu.

Pani A. Szyposzyńska zgłosiła następujące sprawy:

- Zarośnięte lustro na ulicy Wiejskiej koło działek przy wyjeździe z ulicy Tęczowej. Lustro jest nie widoczne.

- Na ulicy Spacerowej jest działka, która sąsiaduje z działką pana Radzikowskiego, który ma borówki. Ciężko tam przejechać samochodem, ponieważ samochód zahacza o gałęzie.

- Ulica Letnia trzeba tam skosić trawy.

Pan T. Żeromski zgłosił następujące sprawy:

- Kwestia bezpieczeństwa w ruchu drogowym na odcinku między osiedlem wojskowym a Świdwinem. W godzinach porannych i po pracy jest wzmożony ruch, brak kultury jazdy i za wysoka prędkość. Według **Przewodniczącego Zarządu Osiedla nr 8** trzeba podjąć próby żeby zmniejszyć prędkość na tym odcinku do 50 km. Brakuje tam kontroli policji ruchu drogowego.

- Ulica Boczna i ulica Wiejska – kiedy jest przewidziana rekonstrukcja tych ulic?

Odpowiedzi na pytania:

Pani M. Spychalska odpowiedziała na pytania dot. ulic Bocznej i Wiejskiej. Jest tam opracowana dokumentacja projektowa. Na tą chwilę nie ma możliwość wykonania tych dróg bez środków zewnętrznych z KPO. Koszty przebudowy tych dróg są bardzo duże.

Pan R. Chaiński Zastępca Burmistrza dodał, że wszystko zależy tu od tego jak szybko uda się pozyskać środki z KPO i żeby złożyć wniosek musimy posiadać właściwy projekt.

W dalszej kolejności pan **R. Chaiński** odpowiedział, że sprawy związane z ruchem drogowym i bezpieczeństwem powinny zostać przekierowane do pracy na Komisji Bezpieczeństwa.

Głos zabrał radny **J. Konat**, który odpowiedział panu **J. Ostapiec**, informując go, że Starostwo nie przychyliło się do wniosku Komisji i Burmistrza dot. zamontowania spowalniacza na ulicy Łącznej. Propozycja jest tylko na ograniczenie prędkości.

Ad 7 i 8

Przewodniczący Rady otworzył listę mówców.

Radny Ł. Lemańczyk powiedział, że wracając do wniosku dotyczącego nieuczestniczenia radnych w pracach komisji na kolejnej sesji rady miasta podejmiemy kroki statutowe, ażeby tą sprawę załatwić.

Radny Ł. Lemańczyk powiedział, że nie rozumie zarzutu i żalu pani Przewodniczącej Kondrackiej, ponieważ sam jest w trzech komisjach i chodziło o wybieranie prezydium do tych komisji.

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby się odnieść do stanowiska Starostwa Powiatowego i że do końca nie akceptuje tej argumentacji, że ze statystyk Policji w badanym okresie badanym od 2018 do 2024 roku wynika, że nie wystąpiły żadne zdarzenia drogowe. Można to odwrócić i powiedzieć, że dopóki kogoś samochód nie potrąci, to nic z tym nie zrobimy.

Przewodniczący Rady dodał, że chciałby podziękować pracownikom interwencyjnym urzędu miasta za wyczyszczenie elewacji Bramy Kamiennej.

Radny M. Dereń zapytał o stadion, jaki jest stan prac? Jaki jest stan termomodernizacji Szkoły nr 1 i Przedszkola nr 1? Czy firma „Moc na wynos” ma jakieś zadania z Zatorzem, bo ich w ogóle nie widać. Radny M. Dereń dodał, że chciałby uzyskać jakieś sprawozdanie tej firmy na komisji. Czy mamy monitoring takich obiektów, jak oczyszczalnie uzdatniania wody, punkty energetyczne?

Pan R. Chaiński odpowiedział, że remont stadionu odbywa się w formule zaprojektuj i wybuduj. Wykonawca miał czas na przygotowanie projektu.

Pani M. Spychalska dodała, że złożyliśmy wniosek do Starostwa Powiatowego na pozwolenie na budowę i pozwolenie otrzymaliśmy. W tej chwili trwają prace rozbiórkowe.

Pan R. Chaiński kontynuował: Jeżeli chodzi o termomodernizację Przedszkola nr 1 i Szkoły Podstawowej nr 1, to mamy przygotowane projekty i będziemy szukali dofinansowania.

Pani M. Spychalska dodała, że dokumentacja jest przygotowana i te dwa obiekty są ujęte w projektach w Strefie Centralnej.

Pan A. Ziemba odpowiedział, że główne obiekty takie jak stacje uzdatniania wody są całodobowo, przez 365 dni w roku monitorowane i zabezpieczone w sposób elektroniczny i mechaniczny. Tak jest na wszystkich obiektach. Nie ma tam swobodnego wejścia.

Radny J. Konat zgłosił następujące tematy:

- Ulica Bat. Chłopskich jaki tam będzie ruch, czy jednokierunkowy czy dwukierunkowy? Czy pojawią się tam kosze na śmieci?
- Ulica Bat. Chłopskich i jej końcówka za sądem, tam są dwa budynki i pojazdy z ZUK-u mają tam problem z dojazdem, bo jest tam nieutwardzona droga.
- Ulica Kościuszki, mieszkańcy proszą żeby po prawej stronie wyznaczyć miejsca parkingowe liniami prostopadłymi do krawężnika.
- Mieszkańcy ulicy Kościuszki i Popiełuszki proszą też żeby na miejscu znaku „Ustąp pierwszeństwa” ustawić znak „Stop”.
- Sprawa wieży ciśnień na działce PKP- nie ma żadnej reakcji.
- Ulica Kołobrzaska przy centrum rehabilitacji, zaczyna się robić problem z parkingami.
- Ulica Połczyńska Boczna – trzy posesje i brakuje dobrego wyjazdu na ulicę Połczyńską.
- Ulica od Drawskiej obok Aldi – brakuje lampy.
- Schody do dużej Biedronki od ronda, poodpadały płytki.

Pan R. Chaiński odpowiedział, że właścicielem schodów jest Biedronka, będziemy monitorowali o naprawienie tych schodów.

Pan A. Kot odpowiedział, że ul. Bat. Chłopskich będzie ruch dwukierunkowy. Wjazd powinien być od ulicy Kościuszki. Kosze na śmieci tam wrócą. Na ulicy Kościuszki inny sposób parkowania jest niemożliwy, ponieważ nie pozwala na to szerokość drogi. Przy wyjeździe z ulicy Popiełuszki na ulicę Kościuszki jest lustro i jest dobra widoczność. Na znak „Stop” będzie wymagana zmiana ruchu drogowego. Ulica Kołobrzaska – jesteśmy w trakcie opracowywania projektu budowy ulicy Polnej i Kołobrzskiej. Dodatkowo od ulicy Armii Krajowej wzdłuż całej ulicy Kołobrzskiej planujemy zrobić ścieżkę rowerową. Na ulicy Połczyńskiej Bocznej jedynym rozwiązaniem są interwencje służb porządkowych straży i policji. Oświetlenie przy sklepie Aldi – do tej pory nie jest tam zbyt ciemno, bo do tej pory oświetlony był parking.

Radny Ł. Lemańczyk zapytał panią Skarbnik o podwyżkę dla pana Burmistrza i radnych, czy pieniądze są zarezerwowane w budżecie miasta?

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy są.

Radny Ł. Lemańczyk zapytał o jaką kwotę zostało podwyższone uposażenie pana Burmistrza?

Pan A. Rewiński odpowiedział, że:

- wynagrodzenie zasadnicze było 8200 zł, będzie 10 250 zł,
- dodatek funkcyjny był 2520 zł, będzie 3150 zł,
- dodatek specjalny w stałej wysokości 30% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego było 3216 zł, będzie 4020 zł,
- dodatek stażowy 16 % wynagrodzenia zasadniczego.

Radny Ł. Lemańczyk zgłosił, że przy placu zabaw koło Dino, trzeba skosić trawę, bo przerasta płot. Radny zapytał czy spółdzielnia nie może wspomagać pracowników urzędu, ponieważ pracy jest dużo, a pracowników mało.

Pan A. Kot odpowiedział, że teraz jesteśmy w trakcie koszenia, a spółdzielnia ma swoje zadania z których się nie zawsze wywiązuje.

Radny Ł. Lemańczyk dopytywał czy nie można doraźnie wykorzystać pracowników ZUK-u?

Pan A. Kot odpowiedział, że ZUK jest odrębną spółką i nie ma chętnych do pracy za minimalne wynagrodzenie.

Radny Ł. Lemańczyk przedstawił wniosek mieszkańców, ulica Łokietka – za mostkiem czy droga miała być poszerzona, bo teraz zrobiła się tam droga jednokierunkowa i czy czekamy?

Pan A. Kot odpowiedział, że po zmianie planu zagospodarowania przestrzennego będzie można to zmienić, teraz nie.

Pani E. Nikipierowicz dodała, że chcieli byśmy żeby procedura zmiany planu zakończyła się w tym roku. Na razie trwają uzgodnienia z instytucjami.

Radny Ł. Lemańczyk zgłosił, że w wyniku wczorajszej ulewy na ulicy Gnieźnieńskiej dwa mieszkania zostały zalane. Regularnie, ten problem się tam powtarza. Kiedy i czy coś z tym można zrobić?

Pan A. Kot odpowiedział, że przy tak dużych opadach deszczu żadna kanalizacja deszczowa nie odbierze takiej ilości wody. W centrum poprzez wyczyszczenie kolektora udało się temu zapobiec.

Radny Ł. Lemańczyk zapytał o czyszczenie separatora przy ul. Toruńskiej.

Radny Ł. Lemańczyk zapytał jak wygląda sprawa kierownictwa zamku?

Pan R. Chaiński odpowiedział, że teraz w zamku pełni obowiązki Dyrektora Pani J. Sachajko. W dniu 22 maja odbył się konkurs i kandydat jest umówiony na rozmowę z Burmistrzem.

Radna B. Bujak zapytała o możliwość zwiększenia częstotliwości odbioru odpadów komunalnych z domów wielorodzinnych, zwłaszcza tam gdzie są małe dzieci. Chodzi o okres letni, kiedy jest dużo pieluch itd.

Pan A. Ziemia odpowiedział, że sprawdzi harmonogram na tych domkach i zwiększy częstotliwość. To wszystko jest uzależnione od harmonogramu.

Radny M. Dereń zwrócił uwagę, że studzienki na ulicy Szczecińskiej, która jest drogą wojewódzką nie zbierają wody.

Pan A. Kot odpowiedział, że spusty uliczne były zalane, bo woda płynęła koleinami.

Radna J. Kondracka zapytała w jaki sposób są koszone trawniki, czy są wyznaczone miejsca ważniejsze i mniej ważne, czy rejonami są koszone? Ulica Poznańska i plac zabaw wraca bardzo często, czy nie lepiej żeby takie miejsca zaznaczać i kosić częściej?

Pan A. Kot odpowiedział, że nie mamy harmonogramu, ale w pierwszej kolejności jest koszone centrum.

Radna J. Kondracka zapytała czy na ulicy Cmentarnej będą przebudowane chodniki?

Pan A. Kot odpowiedział, że chodniki będą nowe, pas zieleni z drzewami zostanie.

Radna J. Kondracka zapytała czy będzie tam wymiana łącza wodno- kanalizacyjnego?

Pan A. Ziemia odpowiedział, że po jednej stronie jest prowadzona wymiana instalacji sanitarnej z przyłączami. W planie jest wymiana po drugiej stronie i wymiana przyłącza wodociągowego. Jest tam w tej chwili rura położona i musimy rozważyć jaki będzie koszt wpięcia poszczególnych mieszkańców do tego wodociągu.

Radna J. Kondracka zapytała czy mieszkańcy jako wspólnota mogą sobie wymienić przyłącza?

Pan A. Ziemia odpowiedział, że wszystko to, co jest w ciągu ulicy Cmentarnej do położenia nawierzchni asfaltowej będzie wymienione. Idzie ciąg sanitarny i będą nowe przyłącza dla mieszkańców do budynku.

Radna I. Markiewicz przekazała, żeby zainterweniować na terenie jeziora Bukowiec – w sprawie Cross-ów jeżdżących wokół jeziora.

Pan K. Dudek zauważył, że Straż Miejska nie ma uprawnień do zatrzymywania pojazdów w ruchu. Sprawa będzie przekazana Policji.

Radny I. Lemańczyk zapytał o deptak Mindy. Wystaje tam rura kanalizacyjna i wydostawał się straszny zapach.

Pan A. Kot odpowiedział, że mamy podpisaną umowę z wykonawcą na przebudowę tego kolektora.

Pan J. Kędziński powiedział, że przeczytał ogłoszenie, że działkowcy mają ograniczać wodę. Jako temat przewodni powinien być to temat niedoboru wody i studni, która powinna być wybudowana.

O godz. 10:40 wyszedł z Sali obrad **radny K. Kajder**.

Ad.9

Przewodniczący Rady o godz. 11:19 zakończył obrady III sesji Rady Miasta Świdwin.

Protokołowała:

M. Tyszczyk
M. Tyszczyk

Przewodniczący Rady

W. Piątek
W. Piątek

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji, które znajduje się na stronie Urzędu Miasta Świdwin pod linkiem: <https://www.swidwin.pl/asp/sesje-rady-miasta-online-archiwum>